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Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt live plaats. Twee NCad-leden zijn afwezig. Naast de NCad-

leden zijn de algemeen secretaris en drie leden van de staf aanwezig.  

 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

De agenda wordt akkoord bevonden.  

 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Er worden geen meldingen gedaan. 

 

 

Notitie hogere doseringen in dierstudies 

De Europese REACH (Registratie, Evaluatie, Autorisatie en restrictie van 

Chemische stoffen) verordening gaat over de productie van en handel in 

chemische stoffen. Deze verordening geeft een registratieplicht en informatieplicht 

voor chemische stoffen waarvan minimaal 1000 kilo per jaar wordt geproduceerd 

of geïmporteerd. De informatieplicht omvat onder andere een omschreven set aan 

informatie over gevaareigenschappen van de stof. 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een verdere toelichting. Het proces omtrent 

het labelen en registreren van chemische stoffen wordt uitgevoerd door het 

Europees Agentschap voor chemische stoffen (ECHA). De resultaten uit studies 

die worden uitgevoerd om eventuele toxiciteit van een stof aan te tonen, worden 

aangeleverd bij ECHA. Om meer robuuste data te verkrijgen over 

gevaareigenschappen heeft ECHA in 2022 adviezen uitgebracht over de 

dosisselectie in studies voor voortplantingstoxiciteit en toxiciteit bij herhaalde 

toediening. In deze adviezen wordt het belang van een voldoende hoog 

dosisniveau benadrukt. Er zijn signalen dat de implementatie van deze adviezen 

als gevolg hebben dat de proefdieren ernstigere klinische verschijnselen vertonen 

en dus meer ongerief ervaren. Ook studies die in het verleden in lagere 

doseringen zijn uitgevoerd dienen, in specifieke gevallen, te worden uitgevoerd 

met hogere doseringen. Dit leidt tot een toename van het proefdiergebruik.  

Er zijn kritische geluiden over de nieuwe lijn van ECHA vanuit de wetenschap en 

industrie. Redenen zijn o.a. ethische bezwaren en het feit dat klinische 

verschijnselen bij zeer hoge doseringen ook secundair kunnen zijn en dus niet 

gerelateerd aan de stof. Het NCad zal bij de NC’s navragen wat het standpunt van 

de verschillende lidstaten in deze is en zal inventariseren wat er binnen het 

Nederlandse onderzoeksveld speelt.  
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In de vergadering van januari zal een tussentijds kader worden gepresenteerd. 

 

 

Jaarplan 2024 

Een medewerker van de staf geeft een toelichting op het jaarplan 2024. Een 

aantal onderwerpen wordt expliciet onder de aandacht gebracht. Het betreft;  

- een intensievere inzet op internationaal gebied 

- een actievere inzet bij streefbeelden door het ontwikkelen van een eenvoudige 

monitor voor voortgang van het opstellen van streefbeelden en de doorwerking 

van reeds opgestelde streefbeelden 

- actief informeren van betreffende doelgroepen bij uitbrengen van adviezen 

- actualiseren van Codes of Practice (CoPs) waaronder Herplaatsing 

- ondersteunen van nieuwe CoPs waaronder individuele huisvesting 

- een nieuwe adviesvraag inzake duiding van dierproeven 

Deze punten worden nader besproken. Daarbij komt onder andere naar voren dat  

het NCad zal bekijken of er kan worden aangesloten bij internationale congressen 

en symposia die in Nederland worden georganiseerd.  

Indien er nieuwe CoPs worden uitgebracht is de wens die te presenteren op 

bijvoorbeeld de Biotechnische Dagen. 

In 2024 zal het NCad een vervolg van het transitieadvies uitbrengen. Daarvoor 

wordt een communicatiestrategie opgesteld. 

Het NCad zal bekijken welke internationaal opererende stakeholders van belang 

zijn en daar zal contact mee worden gelegd. 

Na uitwisseling van verschillende ideeën wordt het jaarplan goedgekeurd. 

 

 

Mededelingen 

 

• Terugkoppeling rondetafel-gesprek met dierenwelzijnsorganisaties 

De voorzitter geeft een terugkoppeling. Het was een constructief gesprek waarvan 

het verslag aan de NCad-leden is rondgestuurd. De voorzitter benadrukt dat het 

overleg bedoeld is om standpunten met elkaar uit te wisselen.  

 

• Terugkoppeling ZonMw-NCad symposium:’ Transition to animal-free 

innovations - Ambition versus Realism’ 

De NCad-leden die aanwezig waren bij het symposium, waren zeer tevreden over 

het symposium. Ook de voorzitter gaf zijn complimenten aan de medewerker van 

de staf die dit symposium mede georganiseerd heeft. 

Er zal worden bekeken op welke wijze een dergelijke samenwerking kan worden 

voortgezet. 

Op de website van het NCad zullen de komende tijd een uitgebreide 

sfeerimpressie en samenvattingen van de verschillende workshops worden 

gepubliceerd. 

 

• Terugkoppeling van de Biotechnische Dagen 

Het NCad heeft op de Biotechnische Dagen een poster gepresenteerd en papieren 

versies van verschillende adviezen beschikbaar gesteld. Er bleek veel 

belangstelling te zijn voor het advies over de herplaatsing van proefdieren. Dat 

advies zal in 2024 geactualiseerd worden en verder worden uitgebreid. 

Drie medewerkers van de staf hebben de Biotechnische Dagen bezocht en hebben 

hun netwerken daar verder kunnen uitbreiden en versterken.  
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• LinkedIn pagina NCad 

Een medewerker van de staf licht toe wat er tot nu toe is aangepast op de 

LinkedIn pagina van het NCad. De volgers van de oude pagina hebben een bericht 

gekregen met het verzoek om de nieuwe bedrijfspagina te gaan volgen. Er zal 

worden nagegaan of de berichten op de pagina zowel in het Engels, als in het 

Nederlands kunnen worden weergegeven. 

 

• Stand van zaken opdracht aan het Copernicus Institute of Sustainable 

Development, Utrecht 

Twee experts op het gebied van transities zullen door het NCad worden ingehuurd 

om in 2024 een bijdrage te leveren aan het vervolg van het transitieadvies.  

 

• Terugkoppeling CCD/NCad overleg 

Het bij dat overleg aanwezig NCad-lid geeft een terugkoppeling van hetgeen daar 

is besproken. 

De volgende onderwerpen zijn aan de orde gekomen; beoordeling achteraf, het 

advies van het NCad over translationele waarden, het advies van een werkgroep 

van de Europese NC’s over antistoffen en de toepassing van een bepaald 

diermodel. Het was een constructief overleg dat eens per jaar plaatsvindt. 

 

• Vacature CCD-voorzitter 

De huidige voorzitter van de CCD zal in 2024 afscheid nemen. Om een nieuwe 

voorzitter te kunnen kiezen wordt een selectiecommissie samengesteld. De 

voorzitter van het NCad zal daarin plaatsnemen. 

 

 

Verslag vorige vergadering 

Het conceptverslag wordt besproken en met enkele wijzigingen goedgekeurd. 

 

 

Actielijst 

n.a.v.: 

Er is met het IvD-Platform overleg geweest over de invulling van het volgende 

Harry Blom Beraad. Verschillende onderwerpen zijn nu voorgelegd aan de IvD’s. 

 

 

W.v.t.t.k. 

Hiervan wordt geen gebruik gemaakt. 

 

 


